
 

Äldrenämnden          

 

 
 

106 64 Stockholm 

Swedenborgsgatan 20 

Utdrag ur protokoll nr 7 fört vid äällddrreennäämmnnddeennss sammanträde 

tisdagen, den 12 oktober 2010 kl. 16.00 – 17.48 angående:  

 

§ 11     Anmälan av rapporten ”Träffpunkt för mig? – Utbudet av och 

möjlighet till fysiska och sociala aktiviteter för äldre i ordinärt 

boende med hemtjänst inom Stockholms stad 

 

Justerat, den 18 oktober 2010 

 

  

Ewa Samuelsson (KD)  Leif Rönngren (S)                                                      

 

         

NÄRVARANDE: 

 

OOrrddfföörraannddee    EEwwaa  SSaammuueellssssoonn  ((KKDD)) 

VViiccee  oorrddfföörraannddee Leif Rönngren (S) 

 

LLeeddaammöötteerr  Olle Andretzky (M) 

Kitty Ericsson (M) 

Tomas Tetzell (M) 

Margareta Björk (M) 

Helen Jäderlund Eckardt (FP) 

Berit Kruse (S) 

Lars-Åke Henriksson (S) 

Norma Aranda de Gutiérrez (S) 

Eivor Karlsson (MP) 

Berit Bornecrantz Dias (V) 

 

EErrssäättttaarree::  EvaMargareta Nyhlén (M) 

Helena Bonnier (M) 

Christer Sjöblom (M) 

Anita Lundin (M) 

Carina Franke (KD) 

Henry Holmström (S) 

Ann-Sofi Matthiesen (MP) 

Brit Rundberg (V). 

 

FFöörrhhiinnddeerr:: Ledamoten Birgitta Breile (M) samt ersättarna Ralph Svalstedt 

(M), Diana Wallhager (FP), Ulla-Liza Blom (S), Catarina Carbell (S) och 

Olle Palmborg (S).  

  

TTjjäännssttggöörraannddee  eerrssäättttaarree::  EvaMargareta Nyhlén (M) för Birgitta Breile (M). 
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NNäärrvvaarraannddee  ttjjäännsstteemmäänn::  förvaltningsdirektören Gunnel Rohlin, 

avdelningscheferna Chatrin Engbo, Raili Karlsson och Marianne 

Hedenström, äldreomsorgsinspektören Eva Lindgren, strategen Rebecka 

Strandberg, praktikanten Linda Moberg, inbjudne forskaren från Stockholms 

universitet Renita Sörensdotter samt borgarrådssekreteraren Jessica Nyberg 

och nämndsekreteraren Barbara Ahlmark. 

 

 

§ 11     Anmälan av rapporten ”Träffpunkt för mig? – Utbudet av och 

möjlighet till fysiska och sociala aktiviteter för äldre i ordinärt 

boende med hemtjänst inom Stockholms stad 

 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 405-211/2010 

 

Yrkanden  

Ordföranden Ewa Samuelsson (KD), ledamoten Olle Andretzky m.fl. 

(M) och ledamoten Helen Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till ett 

gemensamt förslag till beslut. 

 

Vice ordföranden Leif Rönngren m.fl. (S), ledamoten Eivor Karlsson 

(MP) och ledamoten Berit Bornecrantz Dias (V) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Berit Bornecrantz Dias (V) anmäler eget särskilt uttalande. 

 

 Beslutsgång 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner majoritet för 

KD, M och FP yrkande. 

 

      Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

2. Äldrenämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna för 

kännedom. 

 

3. Äldrenämnden uppdrar åt äldreförvaltningen att återkomma med  

en redovisning över samtliga ideella organisationer som uppbär 

föreningsbidrag i stadsdelsnämnderna. 

 

4. Äldrenämnden anför därutöver: 
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”Av rapporten framgår att samtliga stadsdelsnämnder har minst en 

kommunal träffpunkt som vänder sig till de äldre i 

stadsdelsnämndsområdet. Vilken typ av aktiviteter som erbjuds 

varierar dock mellan stadsdelsnämnderna. Vi tycker att rapporten ger 

en bra genomlysning av det som görs i kommunal regi. Men för att få 

en helhetsbild av vad som erbjuds de äldre är det viktigt att samtliga 

verksamheter redovisas, alltså även de ideella. Vi uppdrar därför åt 

äldreförvaltningen att återkomma med en redovisning där även de 

ideella aktörerna, som uppbär föreningsbidrag i stadsdelsnämnderna, 

finns med.” 

 

Reservation S, V och MP:  
Mot beslutet reserverar sig vice ordföranden Leif Rönngren m.fl. (S), 

ledamoten Eivor Karlsson (MP) och ledamoten Berit Bornecrantz Diaz (V) 

till förmån för förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande (V):  

”Kommunal likställighet och hela-livet-boende 

 

Roligt att läsa i rapporten Träffpunkt för mig (2010:2 ISSN 1401-5129) från 

Äldrecentrum om t.ex. Matbussen som blivit en populär aktivitet och 

samtidigt en avlastning för anhöriga.  

 

Ett problem är ju att en del äldre har svårt att ta sig till de etablerade 

träffpunkterna och att de upplever isolering och ensamhet där de bor. Ett 

annat är att ett varierat utbud av träffpunkter inte finns. Alla äldre människor 

med behov av sociala aktiviteter har inte samma intressen. Det måste finnas 

ett varierat utbud av aktiviteter, även efterfrågade sådana som musik, konst 

och konstutövning, litteratur m.m.  

 

Viktigt är att utbudet i hela kommunen är tillgängligt för alla äldre, 

oberoende av vilken stadsdel man tillhör. Den kommunala likställigheten 

ska existera även inom äldreomsorgen. Därför måste utbudet, som det för 

närvarande ser ut, vara kommunövergripande.  

 

För framtiden borde vi i högre utsträckning i byggnads- och 

stadsplaneringen tänka utifrån perspektivet hela-livet-boende, vilket skulle 

ge större flexibilitet.   

 

Många fastighetsägare har tagit i kommersiellt bruk fungerande 

gemenskapslokaler och byggt om dem till garage eller hyrt ut lokalen till 

företag. Det är en stor brist för de boende. Det är viktigt att grannar kan 

samlas för t.ex. boenderåd. Åtminstone i varje bostadsområde bör det finnas 

en gemenskapslokal med kök, för olika typer av aktiviteter. Denna kan vissa 
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dagar fungera som en närbelägen träffpunkt för äldre vilket skulle underlätta 

för de som har svårt att ta sig till mer avlägset belägna träffpunkter.  

 

Är fastigheter och omgivningar tillgänglighetsanpassade och är 

grönområden, parker och gröna gårdar bevarade blir friskvården lättare 

uppfylld.  

 

Kaféer i bostadsområdena skulle också kunna hjälpa till att bryta isolering.  

 

Den allmännyttiga idén om att ha en bemannad reception i bostadsområdet 

skulle vara bra att återuppta.  

 

Bostadsområden för hela-livet-boende skulle skapa större trygghet och högre 

kvalitet i vardagen för alla.”    

 

 

 

Vid protokollet 

Barbara Ahlmark / Nämndsekreterare 


